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MF rehabiliterer for 20 mill.

?

Det blir ikke noe flytting av MF 
til et annet bygg. I stedet blir 

det rehabilitering av Gydas vei 
4. KUF- departementet har bevil

get 10 millioner kroner som 
kompensasjon for at det ikke ble 

noe av et nybygg. MF satser på 
å skaffe en like stor sum på 

egen hånd slik at rammen blir 
20 millioner.
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etasjen har behov for utbedring. 
Myhre håper også det skal bli peng
er nok til å bygge inn den store ter
rassen i fjerde etasje. Da loser han 
to problemer; behovet for flere 
grupperom til undervisning, og en 
vil få bukt med vannlekkasjer fra 
terrassen. Det kan også komme på 
tale å organisere biblioteket på en 
annen måte, ved for eksempel å 
dele lesesal og boksamling. Det er 
ikke behov for så mange lesepulter 
som idag.

Gaver og dugnad
- Vi satser på å ta opp lån i for- 

ste omgang, men håper i det leng
ste at vi skal kunne samle inn det 
aller meste av de 10 millionene vi 
selv rna skalle til veie, forteller 
Myhre. Det koster jo som kjent å 
låne penger også, og uten ekstra 
gaveinntekter vil et slikt lån belaste 
driftsbudsjettet ganske kraftig.

Finn Olav Myhre håper på å 
komme i gang med arbeidet til

Grupperom på terrassen 
De sanitære forholdene i kjeller

Øverst på ønskelista til prosjektko- 
mireen srår et nytt og større kape . 
samt en ominnredning av kantine 
toajé. I oktober inviterte departe
mentet MF til å forhand!c om 
kompensasjon for utsatt rehabt .te- 

vedlikehold. Partene har i 
seks år vært i forhandlinger 
losning. MFs styre har god-

Nytt kapell
- Vi ønsker å sette studentene i 

sentrum når vi nå skal rehabilitere 
bygget, sier direktør Finn Olav 
Myhre. - Kapellet vårt blir mye 
brukt, men er altfor lite til vårt 
behov. Vi har tenkt å forlenge 
kapellet ved å slå det sammen med 
auditorium 3. Da vil vi få dobbelt 
så mange sitteplasser som vi har i 
dag. Dernest er det viktig å få gjort 
noe med kantine- området som i 
dag er veldig stort og litt uperson
lig. Vi tenker oss å kunne utvide 
kantinedelen, og ha mulighet til å 
skille den med en skyvedør. 
Samtidig vil vi ha litt ulike nivåer 
på gulvet for å kunne skape litt mer 
intimitet og variasjon.

kjent at det blir utarbeidet forslag 
til rehabilitering innenfor en 
ramme på 20 mill, kroner.
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Hva vil du ha forbedret?
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Jeg onsker alle Lys og Livs lesere en riktig god jul!

>•I

r eSPARedaktørens

Ser vi 
hverandre?

MF skal pusses opp for 20 
mill. Vi har spurt noen 
"brukere” følgende spørsmål: 
Hva vil du helst vil ha 
forbedret?

Audun Mork
Student (Forstesemester KRL, G1):

Hilde Melkevik Brekke 
Student (bibelfag, teologi):

Hans Kvalbein
Professor i Det Nye Testamente:

På MF er vi avhengig av at noen tror på oss og er 
villig til å satse på oss. Vi er ikke til for oss selv, vi 
er til for studentene, for menighetene, for skolelæ
rere, for medarbeidere fra fjern og nær som treng
er påfyll og fornyelse. MF trenger venner som bryr 
seg om fakultetet «i gode og onde dager» så å si. 
Derfor må vi stadig sporre oss selv: Hvordan vir
ker det vi driver med? Bygger vi vennskap? Ser vi 
dem vi er til for? Den studenten som strever med 
gresken. Ser vi henne? Eller han som ikke finner 
sin plass i miljoet. Ser vi han? Det er et viktig mål 
for MF at folk går ut herfra med gode folelser og 
lyst til å komme tilbake. Slik har det ikke alltid 
vært. På MF jobber vi med å bli bedre på dette 
området.
Et vennskap forplikter. Men et ekte vennskap tåler 
også at det blir sagt fra når noe er galt. Jeg håper 
MFs brukere og støttespillere våger å si fra når 
det er påkrevet.

Jeg var ikke den eneste som fikk oppmerksomhet. 
På den daglige andakten ble gjester vist fram for 
menigheten, studenter som hadde vært i praksis 
og nå var tilbake igjen, ble ønsket velkommen til
bake. En bibelgruppe som skulle tilbringe dagen i 
samtale med en lærer ble presentert, og det ble 
bedt for ansatte og studenter som var syke eller 
hadde andre problemer å slite med. Jeg la merke 
til hvordan hele atmosfæren var preget av ønsket 
om å se den enkelte.Latteren sitter også langt 
løsere enn hos oss nordmenn når vi er i et guds
hus. Et varmt og naturlig kristent fellesskap.

På en studietur til USA sist vår lærte jeg noe om å 
ta vare på vennskapsbånd. Jeg besøkte et søster- 
fakultet i St.Paul, Minnesota ved navn Luther 
Seminary. Her utdannes ledere til kristne menighe
ter, for det meste prester. De aller fleste får arbeid 
i en menighet innen ELCA, det største av de lut
herske kirkesamfunnene i USA.
Noe av det som slo meg mest var hvor opptatt 
man der var av å bygge vennskapsrelasjoner med 
mennesker. Jeg merket det fra første stund. Jeg 
var der for å spørre og lære, men de var oppriktig 
imøtekommende og opptatt av å lære meg å kjen
ne. Bak denne interessen lå det ingen skjulte moti
ver. De var ikke ute etter å verve meg som giver 
(Seminaret må selv samle inn det aller meste av 
pengene de trenger). Heller ikke var det bare ren 
høflighet. De aller fleste jeg motte var både inter
esserte og omsorgsfulle.

Først: Takk for alle gode meldinger om Lys og Liv i 
ny drakt. Det varmer!

Jon-Geir Dittmann 
redaktør
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Hilde Kristin Gresbakken 
Konsulent i studentekspedisjonen:

— Det må gjøres noe med innekli
maet, spesielt i gruppcrommene. 
Ventilasjonen må forbedres.
Kantina trenger å sprites opp. Det 
samme gjelder aviskroken.

— Kapell og kantine er viktige fel
les møtesteder. Vi må få en god 
ramme rundt det å være sammen 
om maren. Både om Guds Ord og 
om matpakka. Vi trenger flere 
undervisningsrom som er egnet for 
seminargruppeundervisning. 
Auditorium III ønskes nedlagt. 
Der er det verken lys eller luft. Vi 
trenger flere kontorer til de ansat
te.

sommeren en gang. Han håper 
også at både ansatte, studenter og 
MFs mange støttespillere kan bli 
med på en dugnadsinnsats. Da rek
ker pengene så mye lenger.

Glad for å være her
- Det er 28 år siden bygget ble

— Bibliotek og lesesaler må pusses 
opp. Det trengs flere rom. Særlig 
for de som skriver oppgaver på 
PC. Det er altfor mye støy på 
dagens PC-rom. Jeg mener også at 
man må kunne komme når man 
vil til lesesalen. Kantina må bli 
bedre og koseligere. Det må også 
bli gjort noe med luften i klasse
rommene og i lesesalen.

reist. Der nye MF har vist seg å 
være svært solid, så vi har et veldig 
godt utgangspunkt når vi nå skal 
rehabilitere. Beliggenheten er også 
glimrende, så nå er vi glade for 
fortsatt å kunne være her, slutter 
han.

- Det er jo mye som kan gjøres 
her da. Hvis vi får oppjustert 
inngangspartiet, som er det første 
vi mører, så har vi kommer langt. 
Da mener jeg den dystre 
kantina og der runge kapellet i 
tillegg ril den grå foajeen.
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MF tilbyr folgende 
studier:
- Kristendomskunnskap 

grunnfag, mellomfag og 
hovedfag

- Teologistudiet med prak- 
tisk-teologisk seminar

- Kateketutdanning
- Etter- og videreutdanning 
Ta kontakt med studie
veilederne!
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Det er ikke min oppgave å forsvare alle 
enkeltutsagn fra MF-lærere i alle sammen
henger. Men liberal teologi forfekter vi ikke!

Hva er så fakultetets bibelsyn og metode 
for bibelforskning? Selv vil jeg uttrykke dette 
slik: Bibelen er et historisk dokument og tro
ens fundament. Dens tilblivelse har sin bak
grunn i at den treenige Gud har handlet og

Da er det viktig å ha klart for seg hva vi 
mener med liberal teologi. Ut fra et historisk 
perspektiv er den blitt definert som en "teo
logisk retning på 1800-tallet og begynnelsen 
av 1900-tallet som bekjempet teologiens 
dogmatiske bindinger og la vekten på den 
enkeltes etisk-religiøse bevissthet” (Brynjar 
Haraldsø). En slik lærekritisk subjektivisme 
har alltid vært og er fortsatt fjern fra MF’s 
teologi.

Hvor ofte har vi ikke hørt det denne høsten: 
Menighetsfakultetet (MF) har blitt et liberal- 
teologisk fakultet! Særlig i innlegg i avisene 
Dagen og Vårt Land har det vært hevdet av 
flere lesere. Det man underbygger sin 
påstand med, varierer: Dels har man pekt 
på utsagn i lærebøker fra MF-hold og 
bestrider holdbarheten av bestemte syns
punkter som hevdes der. Dels har man kriti
sert fakultetet for å bruke kritisk metode i 
sin bibelforskning. Dels har vi fått høre at vi 
har forlatt MF’s gamle bibelsyn og forholder 
oss kritisk til bibelteksten.

talt i menneskeslektens historie til vår frelse. 
Bibelen bevitner dette på en troverdig måte 
gjennom pålitelige kvinner og menn i den 
gamle og den nye pakten, og den formidler 
videre innholdet i det gudgitte budskapet. 
Som historiske beretninger er de bibelske 
skriftene underlagt de samme vilkårene som 
gjelder for all slik overlevering: flere tekstut- 
gaver med innbyrdes variasjoner, forskyv
ninger i menneskers erindringer osv.

Alt dette gjør det nødvendig med filologiske 
og historiske studier. Med tanke på dette 
arbeidet har vi hjelp av en rekke ulike meto
diske grep for tolkning av tekstmateriale fra 
fortida. Som en viktig del av teologisk arbeid 
er bibelvitenskapen en kirkelig historieforsk
ning: Den tolker tekstene, og den er samti
dig kirkens besinnelse på sitt grunnlag.

Grafisk produksjon: 
th-design. Skårer 
Trykk:
Østfold Trykkeri, Askim 
Opplag dette nr: 26.500

Besøksadresse:
Gydas vei 4, Oslo 
Postadr.: Postboks 5144 
Majorstua, 0302 Oslo 
Tlf.: 22 59 05 00.
Fax.: 22 69 18 90 
Bankgiro: 6039.05.58409 
Postgiro: 0801 5128780 
E-post: infoavd@mf.no 
MFs hjemmeside:
www.mf.no
Fax til red.sekr/ 
informasjonsavd.: 
22 59 05 01

Et mål for MF’s teologiske virksomhet er å 
tjene kirkens formidling av sin tro med sikte 
på at mennesker skal holde budskapet for 
sant og vise det tillit. En annen målsetting 
er å kvalifisere lærere til undervisning i kris
tendomsfaget i skoleverket.

Lys og Liv er informasjons
bladet til Det teologiske 
Menighetsfakultet. Bladet 
utkommer med 5 nummer 
årlig, og sendes til ledere 
for MF-foreningene, 
samtlige menighetsråd og 
alle navngitte bidragsytere. 
Alle som ønsker det, får 
bladet gratis tilsendt. 
Ved kildeangivelse kan 
artikler fra Lys og Liv fritt 
gjengis.

Gaver til MF:
Alle gaver du gir til MF's 
arbeid kan du trekke fra på 
selvangivelsen i folge 
skattelovens paragraf 44. 
Mottatte gaver innrapport
eres til skattekontoret.

MF’s venner skal ikke behøve 
å være i tvil: Liberal teologi har 
ingen hjemstavnsrett på MF!

Tilskudd ti! vitenskapelig forskning og yrkesopplæring
1. Det gies fradrag for tilskudd til institutt som under medvirkning av staten forestår

a. Vitenskapelig forskning
b. Yrkesopplæring som kan ha betydning for skatteyters virksomhet

2. Utgjør tilskuddet mer enn kr. 10.000 kroner, kan fradraget ikke overstige 10 % av skatte
yters inntekt før fradrag for tilskuddet.

Mange fester seg ved kr. 10.000 som en absolutt øvre grense, men taket er 10 % av skatte
pliktig inntekt. De fleste kan gi mye mer enn kr. 10.000 , og fortsatt få fratrekk på skatten.

MF har en anstrengt økonomisk situasjon. Å investere i MF er å investere i solid kunnskap 
og sunne, bibelske holdninger hos morgendagens prester, kateketer og skolelærere.

Gi til MF - og redusér skatten!
Pr. 1. november i år har MF fatt inn ca. 300.000 kroner mindre enn på samme tid i fjor 
(ckskL testamentariske gaver). Men året er ennå ikke omme. En av mange fordeler med å gi 
pengegaver til Menighetsfakultetet er at en kan trekke fra gavene på skatten. Men det er ikke 
riktig ar kr. 10.000 er det taket som gjelder for denne ordningen. Skattelovens §6-42 har 
denne ordlyd:

mailto:infoavd@mf.no
http://www.mf.no


Keiseren ser. ...en bla kledt kvinne. Og et barn

av Karl Olav Sandnes

Om keiser 
Augustus og 
Jesusbarnet

Karl Olav
Sandnes
Professor i NT

som gjor Caesars legioner intet verd. Ill: Bendik Solli Schoyen.

For der første er det ikke keise
ren som er Den ærverdige, men 
Gud selv. Og det er Han som 
bringer fred gjennom det bar
net som er født i Betlehem. 
Fortellingen om Jesu fødsel kan 
altså leses som en utfordring til 
keiserens fred: Den virkelige 
fred er det Kristus-Messias som 
bringer. I diktet Capitol har 
Jens Bjørneboe fanget inn dette 
poenget på en betagende måte. 
Diktet skildrer julenatt sett fra 
keiserens Capitol i Roma. 
Bjorneboc forteller at himme
len revner og keiseren ser en 
stall, hyrder, en gammel mann, 
tre menn fra Østerland, dyr og 
kveg, en blåkledt kvinne, og et 
barn som gjor Caesars legioner 
intet verd. Da han så det, ble 
Caesar grepet av skrekk: ”Så bar 
de Caesar ned fra Capitol, den 
samme månelose vinternatt... ".

at keiseren ville bli husket som 
freds bygge ren.

Det kan være interessant å 
lese videre i Lukas" juleevangeli- 
um på nettopp denne bak
grunn. Om ham som ble født 
mens Augustus, den store freds- 
bygger, regjerte, synger englene: 
ære være Gud i det høyeste, 

og fred på jorden...” (Luk
■ )• bor en som kjente til 

\ ugustus regjeringstid og freds- 
j nb.sjone.-er nok et par ting 
b " tydelige i denne teksten.

Augustus var keiser i Roma fra 
år 27 f.Kr. —14 e.Kr. Han gjor
de slutt på borgerkrigene som 
hadde herjet siden Caesars død 
og ble Romerrikets enehersker. 
Octavianus, som han het, fikk 
tilnavnet Augustus eller 
Sebastos som betyr den opp
høyde eller ærverdige. Denne 
herskeren kjenner vi fra Det 
nye testamentes fortelling om 
Jesu fødsel: ”Det skjedde i de 
dager at det gikk ut befaling fra 
keiser Augustus om at hele ver
den skulle innskrives i mann
tall”. Slik innledes denne fortel
lingen med en henvisning til 
tidens mektigste mann. Det 
som særlig gjorde Augustus til 
en populær hersker var at han 
maktet å etablere fred, den 
såkalte Romerfreden (Pax 
Romana). Hans overlegne mili
tære styrke gjorde det mulig å 
overvinne fiender både innad 
og utenfra.

Mot slutten av sitt liv depo
nerer Augustus hos vestalinnene 
i Roma et dokument som kalles 
Res Gestae, og som er en selv- 
hyllest hvor alle hans velgjer
ninger og seire nevnes. Ved 
hans død ble dokumentet lest 
opp i senatet og tavler med inn
skriften ble satt opp rundt om i 
riket. En av disse tavler er fun
net. Her skriver han i stolthet 
blant annet dette: ”Vårc forfe
dre har bestemt ar Janusporten 
skal stenges når fred i hele riket 
er sikret både til lands og til sjo. 
For min tid hadde det skjedd at 
porten ble lukket bare to gang
er. Under min regjering har 
senatet hele tre ganger besluttet 
at Janusporten skal lukkes . 
Den aldrende keiser skryter av 
seg selv som den store fredsbyg- 
gcr. Der var den stengte 
Janusporten på Forum et tegn 
på. I Roma finnes fortsatt 
Augustus’ store frcdsalter (Ara 
Pacis) som en påminnelse om

«Det skjedde i de dager...
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fikk vi høre om Evangeliesentrenes start og 
mange forvandlede liv. MFs kantine

II ik 9

Gripende vitnesbyrd
Lise og Ludvig Karlsen, sammen med en gruppe 
fra Evangeliesentrene besøkte Miljøtimen på MF 
onsdag 8. november. Med vitnesbyrd og sang

„ oln 
var fullsatt

og responsen var stor. Mange 
gikk frem til forbønn og det 
ble samlet inn en stor kollekt 
til arbeidet.

Luclvig Karlsen i samtale med 
førsteamanuensis Martin Synnes 
og cand, theol Erling Ekroll.
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Besøk fra 
Etiopoa

Sveinung Enstad 
leder av Fagutvalget

Berit Nesheim var i panelet i Auditorium 1 
for å samtale om presteskikkelsen i 
«Søndagsengler» med rektor Nordhaug 
og andre. Interessant var det å lese en 
av hennes kommentarer i avisa dagen 
etter. Hun hadde nemlig et helt annet 
bilde av MF før hun kom. Hun utbroderte 
ikke dette pre-MF-besøk-bildet noe sær
lig (forståelig nok). Men hun hadde hatt 
et positivt møte med livsglade studenter, 
og fikk slått hull på noen fordommer. 
Om morkemannen er sjelden i et av kir
kens hjertekammer, MF, så har jeg en 
mistanke om han lever i beste velgående 
i folks forestillingsverden. Homofilisaken 
har fått krisgstyper på mang en forside i 
tabloidpressen, og former et bilde av kir
ken som trang og ,ja, mørk. Jeg har så 
lyst til å si; DET ER DEN IKKE!

Religiøse mørkemenn finner vi endel av i 
kirkehistorien. Jeg skal ikke nevne de 
som har gitt meg «the creeps» ved navn, 
bare referere til Berit Nesheims film 
«Søndagsengler». Der har vi en preste- 
skikkelse uten evne til nærhet og empati, 
kanskje selvkjælighet, men som likevel 
har en sterk selvforståelse som Guds 
redskap. Er dette en utdødd rase, som 
film og litteratur i etterkant kan harselere 
over?

I løpet av mine fem og et halvt år på 
MF har jeg ennå ikke møtt ham; mørke- 
mannen. Den alvorstunge inkarnasjon av 
bots- og domsforkynnelse har jeg til gode 
å ha som studiekamerat. Det som slår 
meg når jeg går i gangene og sitter i kan
tina på MF, det er jo at disse prestespire- 
ne, kristendomsstudentene og - inene er 
uforskammet vennlige. Selv FBB -med
lemmene smiler og kommer med vittighe
ter. Noen av professorene kastet seg inn 
i uhemmet livsutfoldelse på ballrommet 
på McDonalds på forrige fakultetsfest.

Hvor ble det av 
«mørkemannen»?

Samarbeid MF - Caspari 
Senter

Presidenten ved 
Mekane Yessu 
Seminary i Addis 
Abbeba, dr. Yonas 
Deressa besøkte 
MF nylig. Her 
sammen med fra 
venstre studentene 
Ife Amensa
Choma og Yohannes Mekonnen Shanka, dekanus Lars Østnor, studentene 
Amsalu Tadesse Geleta og Onesimus Jalata-Nagari.

Jeg går av og til alene, av og til sammen 
med medstudenter ut på en kafé eller en 
bar. Jeg har lyst til å fortelle noen om 
Jesus, det er så. Utenom det er det fint å 
kunne la noen mote kirken på nært hold. 
Utsagnet «jeg er teologistudent» kan 
sette igang nedbyggingen av en hel del 
fordommer. I god TV- aksjons-ånd vil jeg 
oppfordre andre teologi
studenter til å gjøre det 
samme.

Ouattrø caballeros på kulturaften
En regnfull novemberkveld var administrasjonen samlet til en vellykket og 
innholdsrik kulturaften i Tomter. Gruppen Quattro caballeros sang bl.a. et 
potpourri som inneholdt 8 sanger fra “Gitarkameratene” (Øystein Sunde, 
Lillebjørn Nilsen, Halfdan Sivertsen og Jan Eggum). Fra venstre IT-kon- 

ler Asle Rossavik, studentprest Sverresulent Vegard Hanssen, prosjektledi 
Bang og IT-leder John Erik Halse.

Underskriverne av 
samarbeidsavtalen 
mellom MF og 
Caspari Center om 
prosjektet Jewish 
Believers in Jesus - 
A History, her sam
let på MF’s 
terrasse: Fra venstre 
Finn Olav Myhre; 
Oskar Skarsaunc, 
Reidar Hvalvik og 
direktør Torkild Masvie, Caspari Center. Om avtalen og prosjektet 
er det mer stoff på siste side av forrige nr. av Lys og Liv.
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- Vil «gå alt nøye igjennom» 
slik Lukas gjorde det

«Noe bibelforskning har 
også hatt en destruktiv 
virkning»

Hvilke metoder benytter forskere og lærere ved 
MF seg av når de skal pløye dypere inn i de 
hellige skrifter? Hvordan kan Bibelen være 
Guds hellige ord samtidig som den er skrevet 
av mennesker i en bestemt tid og i bestemte 
omgivelser? Dette er viktige spørsmål som 
opptar både studenter og lærere ved MF.

Historisk bibelforskning på Menighetsfakultetet:

TS: — Mye av stoffet i GT er såkalt fortolket his
torie. Det er ikke en nøytral gjengivelse av fakta, 
men forfatterne skriver historien ut fra sin tro på den 
åpenbarte Gud. De historiske hendelsene i det som 
står skrevet kan kontrolleres mot andre ikke- bibel
ske skrifter i samtiden, og hovedtrekkene viser seg å 
stemme. Men ved å fortolke stoffet gjør forfatterne 
klart sitt eget ståsted. De tror på en Gud som hand
ler i historien.

— Nevn et eksempel på hvordan dette kan komme til 
uttrykk

— I 2. Kongebok kap. 18-19 kan vi lese om kong 
Hiskia og Jerusalem som møter en trussel om at de

Fra tid til annen kommer det meningsytringer i avi
sene som uttrykker uro og engstelse over de forsk- 
ningsmetoder som benyttes på MF. De hevdes å 
være bibeloppløsende og destruktive. Lys og Liv har 
hatt en samtale med NT- professor Hans Kvalbein 
(HK) og 1.amanuensis Terje Stordalen (TS) i Det 
gamle testamente om dette temaet.

TS: — På Menighetsfakultetet oppfatter vi Bibelen 
som eneste norm for kristen lære og kristent liv. Men 
vi kan ikke stanse med det. Vi må spørre: Hvordan 
skal vi forstå Bibelen som en samling med ulike 
skrifter forfattet over et tidsrom på over 1000 år? Vi 
kan derfor ikke bare "ta det som det står", for det er 
hele tiden et spørsmål om hva som egentlig står. Det 
er viktig med selvkritisk lesning, at vi prøver våre 
egne leserforutsetninger i møte med bibelstoffet.

— Kan du utdype dette?
— Jeg vil ta et eksempel: Når det i 1 .Mosebok står 
Gud skapte verden på seks dager og hvilte på den 

syvende, er det sikkert at en bokstavelig lesning av 
dette den eneste mulige? Hvis forfatterne som skrev 
det tenkte det symbolsk, da er det neppe uttrykk for 
bibeltroskap å lese det som bokstavelig. Mitt poeng 
er at når vi skal nærme oss det bibelske materialet, så 
må vi inn i en historisk lesning, det vil si at vi for 
eksempel må spørre etter hva slags litteratur dette er. 
Er det historie? fantasi? poesi? Hvordan ble det for
stått i samtiden? Hvilken lesetradisjon sto forfatter
ne i da de skrev dette? Hva er våre forutsetninger når 
vi lescr dette i dag? Gjennom slike spørsmål lar vi 
Bibelen få komme til orde så vi forstår den dypere og 
bedre.

HK: — Som kristne forstår vi Bibelen som Guds 
åpenbarte ord til oss mennesker. Men Bibelen består 
som Terje sier av en rekke historiske bøker. Det er 
viktig at vi lærer å lese mangfoldet i Bibelen. Det å

drive historisk forskning er ikke en nymotens opp
finnelse. Det er noe som har fulgt kirken fra starten 
av. Vi står i kontinuitet med Lukas når han skriver: 
Det er mange som har forsøkt å gi en framstilling av 
det som har skjedd iblant oss, men nå har jeg nøye 
gått igjennom alt fra begynnelsen av og har besluttet 
å skrive det ned for at dere skal forstå hvor pålitelig 
det er.

— Legg merke til at Lukas ikke ser det slik at han 
skriver fordi han har fatt et diktat fra Guds ånd, men 
han har gransket øyenvitnene og de som har fortalt 
dette videre til andre. Han er historiker, og oppfor
drer dermed oss andre til å lese de bibelske bøker 
med respekt for deres historiske egenart.

— Noen reagerer på ordet «bibelkritikk». Har vi rett 
til å drive kritikk av Bibelen?

HK: — Ordet bibel-”kritikk" bygger på det gres
ke ordet "krinein" som betyr å dømme eller å skjel
ne. Det handler f.eks. om å skjelne en eldre tradisjon 
fra en yngre, vesentlig fra uvesentlig. Dette er nød
vendig for kirken og for kirkens vekst. Paulus snak
ker om å vokse til manns modenhet. Jeg er opptatt 
av at MF kan bidra til å utvikle sunn kristen døm
mekraft i møte med Bibelen og vår samtid. Noen 
ganger kan slik virksomhet innebære en kritikk av 
det som skjer i kirken.
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«For å

rom»

i

Hans Kvalbein 
(i midten) og Terje 
Stordalen (til boy re) 
i samtale med 
Jon-Geir Dittmann.

kraftig reaksjon på dette blant hans 
i dag har Bultmann fa tilhengere 

tere .

verge 
kirken 
tro må vi 
også våre 
å ta noen 
skritt 
utenfor 
kirkens

sans for virkningshisrorien, for- 
Ta f.eks. teksten fra Jesaia 9, 

om tredstyrsren. Dette er en profeti om at en histo
risk konge skal innta tronen og befri Israel fra assy
rerne. Dette ble innfridd ved kong Hiskia ca. år 700 
før Kristus. Samtidig er dette en så høysremt beskri
velse at det i senere tider ble forventet en ny oppfyl
lelse av den samme profeti.

1 S: - Det er viktig å skille mellom metoder som 
tekniske arbeidsredskaper og som fortolkningsme- 
tode (hermeneurikk). Den såkalte litterær- kritikken 
f.eks., som forsøker å rekonstruere hvordan kildene 
så ut, er etter min mening problematisk som for- 
tolkningsmetode fordi den forutsetter at det opprin
nelige er der rette. Da far man store hull fordi nes
ten all litteratur i GT har vokst i en lengre prosess 
hvor også senere forfattere og redaktører har bidratt.

Begge understreker at den bibelforskningen som 
drives ved MF ikke skiller seg vesentlig fra den som 
drives ved institusjoner som Norsk Lærerakademi, 
Misjonshøgskolen eller for den saks skyld det danske 
Menighetsfakultetet i Århus.

vil bli angrepet av Assyrerkongen Sankerib. Profeten 
Jesaia blir budsendt for råd, og han beroliger kongen 
med ord om at han ikke skal være redd og at Gud 
skal sørge for at dette ikke vil skje. Nettopp slik gikk 
det også. Forskningen har samtidig vist at grunnen 
til assyrerne ikke angrep trolig var at de måtte retur
nere til hjemlandet fordi det der var et politisk kupp 
på gang. De historiske kjensgjerningene var de 
samme, men assyrerne ville nok ha beskrevet sin 
motivasjon for å droppe beleiringen av Jerusalem 
helt annerledes enn forfatteren av 2. Kongebok. 
Hadde ikke vi også takket Gud hvis en overhengen
de ulykke likevel ikke rammet? Vår kristne tro tåler 
en slik granskning av Bibelen, ja den blir beriket av 
å fa fram slik kunnskap.

HK: — Bibelforskning er mye forskjellig, og det 
handler ikke bare om ulike metoder. Noe bibel
forskning har også hatt en destruktiv virkning. 
Teologen Bultmann mente for eksempel at den ekte 
kristne tro ikke måtte søke støtte i historiske fakta. 
Troen må etter hans mening gripe sin egen selvfor
ståelse i det eksistensielle møte med Ordet alene. 
Paulus forråder troen ved å anføre vitner til opp
standelsen, mente Bultmann. Her opplever jeg at 
forskerens egen grunnforutsetning bringes i konflikt 
med evangelienes egne grunnforutsetninger. Det 
kom da også en ' 
egne elever, og 
blant NT- forsk

HK: — Profetien gir konkret innhold ril forvent
ningen om den nye David. Etter eksilet levde jøde
folket uten en konge og man Fikk en mer utviklet tro 
på Messias som frelserkongen. Dette igjen danner 
Forutsetningen for hvordan urkirken forsto Jesus 
som Messias.

TS: — Når vi i den kristne kirke leser Jesaia 9 på 
1.juledag så gjør vi det i lys av troen på at derte er 
blitt oppfylt i Jesus Kristus. Kirken er på en måte 
den siste lenke i en lang kjede av Guds folk som har 
tolket og trodd dette viktige skriftstedet. God gam- 
meltestamentlig forskning har alltid levd i kirkens 
rom. 1 denne forskningen har man forsøkt å besvare 
de spørsmål som kommer fra kirken. For kirkens 
skyld mener jeg det derfor er maktpåliggende at vi 
også våger å gå noen skritt utenfor kirkens rom net
topp for å verge kirkens tro.

Ofte vet vi ikke nøyaktig hvem som skrev hva. Vi 
har derfor fatt mange andre metoder, f.eks. redak- 
sjonskritikk som undersøker hvordan skriftene er 
blitt satt sammen i den nåværende form, tradisjons- 
historien som undersøker motivenes bakgrunn og 
historie, og virkningshisrorien som undersøker hvor
dan tekstene har blitt forstått ned gjennom historien 
helt fram til vår tid.

— Jeg har veldig 
teller Terje Stordalen.

fredsfyrsten. Derte
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For tiden pågår det en 
viktig debatt om hvordan 
den høyere utdanningen 
skal organiseres i vårt 
land i årene som kommer. 
MF ønsker å bidra til at 
de privateiede utdan
ningsinstitusjonene ikke 
skal bli behandlet kun 
som supplement til de 
statlige, men bli tatt på 
alvor som helt nødvendi
ge bidragsytere i utdan
ningssamfunnet, likestilt 
med universiteter og 
statlige høgskoler.

Arbeidsutvalget i Nettverket for private høgskoler, fra venstre Ame J. Eriksen, MF, Ann Kristin Norum, Den norske 
balletthog-skole, Jan Grund, BI og Lars Østnor, MF. Foto: Marianne Torp.
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— Vi kjemper for ar kvalitet og faglighet 
skal være de kriterier vi blir bedømt etter 
av utdanningsmyndighetene. Det kan 
ikke være avgjørende hvorvidt det er sta
ren eller noen annen som eier institusjo
nene, sier dekanus Lars Østnor ved ME 
Han har nylig blitt valgt som leder i det 
nydannede Nettverket for private høg
skoler (NPH).

MF sentral blant 20 private høgskoler i nytt nettverk:

Krever likebehandling ut 
fra kvalitet og faglighet

Nye tildelingskriterier
Det som nok har skapt aller størst 

interesse blant medlemmene i nettverket 
er å gjøre noe med de statlige tilskudds
ordningene, skyter Østnor inn.

Forts, side 15

- Hva er det nettverket helt konkret 
onsker å utrette, Lars Østnor?

— Vi har to hovedanliggender: Vi er 
opptatt av det som har å gjøre med de 
økonomiske tilskuddsordningene, og vi 
ønsker å bedre de gjeldende ordningene 
for departementets godkjenning av stu
dietilbud og planer.

— Som eksempel på det siste kan jeg 
nevne at mens de statlige høgskolene 
har rett til selv å godkjenne studier inn
til 30 vekttall, så må de private søke 
KUF- departementet om de minste 
endringen

Der har tatt inntil halvannet år å få 
besvart søknader. Ofte er det våre egne 
konkurrenter ved de statlige institusjo
nene som sitter og vurderer våre søkna
der som fagkonsulenter. Selv om depar
tementet til slutt tar avgjørelsen, så 
innebærer dette et klart konkurransefor
trinn for de statlige. Vi mener at private 
høgskoler som har fatt godkjenning av 
departementet bør ha den samme ret
ten.

MF tungt representert
Nettverket opplever at Mjøsutvalgets 

innstilling som ble levert i mai i år, kom
mer nettverkets anliggender i møte. 
Utvalget går inn for en større grad av 
likebehandling av de statlige og de pri
vate ut fra faglige kriterier basert på kva
litet. Nettverket har, som en av sine før
ste oppgaver, levert en egen høringsutta
lelse til innstillingen. Den er ført i pen
nen av en annen MF- professor, nemlig 
vår forrige dekanus, Torleiv Austad. Når 
så også studiesjef Arne Eriksen har vært 
sekretær i hele prosessen fram mot dan
nelsen av nettverket og fortsetter i denne 
rollen, så sier dette mye om at MF ser på 
nettverket som strategisk viktig.

20 private høgskoler
Østnor forteller at det lenge har vært 

kontakt mellom de private høgskolene 
der en har diskutert felles interesser, 
men at det var først gjennom Mjøs- 
urvalgets innstilling om den framtidige 
høyere utdanningen i Norge at det ble 
fart i planene med å danne et eget nett
verk. 18.september i år kom 26 ledere 
fra 20 private høgskoler sammen og 
dannet Nettverket for private høgskoler 
(NPH). Her ble det også valgt et 
arbeidsutvalg med nettopp MF- deka
nus Lars Østnor som leder og med pro
rektor Jan Grund fra Handelshøgskolen 
BI som nestleder.
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Professor- kollega gjennom mange 
år, Magne Sæbo, Hilste fra GT- seksjo
nen og sa blant annet:

dor, horer vi Herren til." (V. 7f.). Til slutt ba 
jeg en bonn om at Arvid måtte ta eie Guds 
fred.»

Professor ved MF, Arvid 
Tångberg, døde 16.okto
ber etter å ha vært syk 
noen får måneder. Han ble 
bare 54 år gammel. Det 
ble en gripende avskjed 
med en avholdt lærer og 
kollega ved begravelsen i 
Grefsen kirke 24.oktober. 
Tångbergs gode venn og 
medarbeider å Grefsen 
menighet, Magne Krohn, 
forrettet i begravelsen.

Personlig har jeg ved et par tilfelle i løpet av 
Arvids sykdomsperiode hatt anledning til å 
uttrykke overfor ham Menighetsfakultetets store 
takknemlighet for hans langvarige og trofaste 
tjeneste ved vår institusjon. Dette var mitt vik
tigste budskap da jeg besokte ham på Aker 
sykehus for en måneds tid siden. Så leste jeg et 
bibelord for ham fra Rom. 14: "For ingen av 
oss lever for seg selv, og ingen dor for seg selv. 
Om vi lever, så lever vi for Herren, og om vi 
dor, så dor vi for Herren. Enten vi da lever eller

Fra begravelsen på Grefien kirkegård. Foto: BoeJ. Hermansen. 

imot med glede og ser frem til fortsatt tjeneste 
for Guds ord på MF fra nyttår av". Tjeneste for 
Guds ord - det kunne gjerne stå som en over
skrift over hans virke hos oss fra 1974 til i år.

Ikke alle Arvids offentlige uttalelser og 
utspill i disse årene hadde stotte og oppslutning 
fra alle kollegene. Men han ble alltid respektert 
for sin vilje til skrilttroskap og for sin omsorg 
for kirkens ve og vel.

Arvid Tångbergs gjerning i norsk teologi og 
kirkeliv kan vanskelig bli forstått rett uten at vi 
ser den kallsbevisstheten som hele hans virke 
var båret oppe av. Karakteristisk er folgende set
ning fra hans svar i 1992 på kallet til professor 
ved MF: "Hele tiden har jeg sett på min tjenes
te ved fakultetet som betinget av Guds kall og 
ledelse.” Vissheten om å utfore et slikt kallsopp- 
drag er en nøkkel til å skjønne hans beredskap 
til å påta seg arbeidskrevende oppgaver og hans 
utholdenhet i utforelsen av dem. Så fikk han 
også på ulike måter erfare noe av kallets byrder 
og omkostninger i dagens samfunn.

• Ved fakultetet er det seksjonene som utgjor 
den innerste krets: der kommer vi tettest inn på 
hverandre som kolleger og medarbeidere. I vår 
gammeltestamentlige seksjon og i det nære 
arbeidsfellesskap som vi der fikk ha med Arvid 
gjennom mange år. lærte vi ham særlig å kjenne 
som den smålåtne og stillfarende, men samtidig 
bunnsolide bibelforskeren som gransket Det 
gamle testamente, i forste omgang profetene, i 
rammen av sin historiske og fororientalske kon
tekst

Men Arvid var ikke bare språkforsker og his
torisk ekseget; han ville fremfor alt være teolog: 
det var her hans hjerte og engasjement brant, 
ikke minst som ekseget. Da han dode den 16. 
oktober, tenkte jeg: Men det var jo på MF.s 
fodselsdag han døde. Slik ble denne dato, man 
kunne si: denne 'tilfeldighet', for meg et tegn på 
den nære tilknytning og loyalitet som Arvid 
hadde til sitt Fakultet, til dets konservative teo
logiske tradisjon og til dets engasjement for den 
lutherske bekjennelse. Han ble som en inkorpo
rasjon av dette engasjement og fikk kjenne 
smerten av å bære det.»

Tångberg var ansatt ved Menighets
fakultetet i hele sitt yrkesaktive liv. 
Han ble cand, theol, med innstilling 
ved Menighetsfakultetet i 1973, var 
fakultetslektor 1974-76 og igjen fra 
1982, førstelektor fra 1983 og profes
sor fra 1992. Mens han i årene 1977- 
81 arbeidet på sin doktoravhandling, 
hadde han stipend fra Alexander von 
Humboldt-stiftelsen og fra Menighets
fakultetet. Tångberg ble dr. theol, ved 
Universitetet i Oslo i 1984 på en 
avhandling om den profetiske forma- 
ningsforkynnelsen. Han har vært for
fatter, utgiver og medutgiver av fagbø
ker og har skrevet en rekke faglige og 
populærvitenskapelige artikler. Han 
har også oversatt antikke kilderekster 
til norsk.

Under minnesamværer var det en 
rekke hilsener fra familie, venner og 
andre som sto Arvid Tångberg nær. Fra 
fakultetet hilste dekanus Lars Østnor 
og kollegene Magne Sæbø og Martin 
Synnes. Det var også hilsen Fra studen
tene ved stud.theol. Gard Realf Nilsen.

1 sin minnetale sa Lars Østnor bl.a:
«Arvid Tångberg fikk hele sitt yrkesaktive liv 

ved vårt fakultet. Her gikk han alle gradene fra 
stipendiat via fakultetslektor og førsteamanuen
sis til professor. Men viktigere enn tittel og stil
ling var for Arvid den innholdsmessige siden 
ved gjerningen som underviser og forsker i Det 
gamle testamente. Da han i 1981 var blitt kalt 
til ct lektorat, skrev han i sitt svarbrev: "Jeg tar

Avskjed med en 
avholdt kollega og lærer
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__ rett uten- 
studentenes pra-Hvis du runder venstre hjørne 

etter å ha åpnet døren inn til MFs 
bibliotek, finner du en dør der det 
står “lager”. Sannsynligvis finner 
du den på gløtt, og tar du en titt

på MF. Hanne Birgitte Sødal Tveito 
er Oles datterdatter. Hun underviser i 
Det nye testamente for grunn- og 
mellomfagsstudenter. Sammen med 
mann og to barn bor hun i 2. etasje i 
samme hus som besteforeldrene, 
Marta og Ole, i Nils Lauritssøns vei 
på Berg i Oslo.

Q.sz
< 
oeI
o

| inn er det stor sannsynlighet for 
at du får øye på Ole Modalsli sit
tende ved sin lille pult med en 
liten “mac” foran seg.

Modalsli vokste opp på det lille 
stedet Svelvik i Vestfold. Hans far var 
lekpredikant. Selv ble han sterkt 
påvirket av Den evangelisk lutherske 
frikirken i studietiden, og meldte seg 
inn der. Hans svigerfar ble Sigvard 
Engeset som var forstander i 
Frikirken i Oslo. Modalsli begynte 
som omreisende evangelist i 
Frikirken. Deretter bar det til New 
York og til 59th Street- kirken i 
Brooklyn. Senere var han forstander i 
Bergen under krigen, og ble så kalt til 
lærer ved Frikirkens bibel- og 
misjonsskole på Bjørnegård i 
Sandvika. Fra 1956 -62 var han pas
tor i Kristiansand frikirke.

- 1 denne perioden kjørte jeg meg 
rett og slett fast på ordene om dom 
etter gjetninger. Det het at dette var 
et uløselig paradoks som ikke kunne 
tilrettelegges logisk.

Fortsettes side 15

Ole Modalsli kan se tilbake på et 
rikt liv. Han hadde sin studietid på 
MF på 1930-tallet. Av lærere som 
betydde mye for ham nevner han Ole 
Hallesby og Olaf Moe. Og ikke minst 
Johannes Smemo som da var rektor 
på Praktikum.

— Smemo hadde det teosentriske 
perspektivet sterkt framme. Jeg hus
ker jeg skulle lage en preken om opp
standelsens betydning. Da var det ett 
punkt som meldte seg med en gang.: 
Oppstandelsens betydning for Jesus! 
Han var ferdig med lidelsen og kor
set. Nå var Han reist opp fra døden.

Her har han sittet i over 10 år dag 
ut og dag inn. En viktig grunn til at 
han er glad i denne plassen, er at her 
finnes Luther- veggen på MF. Og 
Luther og Modalsli nører sammen.

- En av studentene hadde en artig 
kommentar til at jeg satt her, forteller 
han smilende: «De har satt han på 
lager - til senere bruk».

Men den desiderte senior- lærer på 
MF klager ikke, verken over mang
lende dagslys eller utluftingsanlegg. 
Han føler seg tvert i mot privilegert 
som far ha denne plassen. For å fa 
nok luft holder han døra åpen, og lar 
seg ikke forstyrre av at studentenes

kopi-maskin durer og går 
for. Heller ikke av 
ting.

— Jeg hører jo at det prates om 
både det ene og det andre, men til 
dags dato har jeg ikke hørt antyd
ninger til et upassende ord.

Dosent Ole Modalsli gikk over i 
pensjonistenes rekker i 1983 etter 21 
år i tjeneste for MF. Men han forsat
te å gå på jobb - nesten som før. Hver 
dag er han på MF kl. 10. Da er det 
andakt, og hans plass i kapellet står 
meget sjelden tom. Så arbeider han 
fram til kl. 15:30, avbrutt av lunsj 
enten i kantina eller på de ansattes 
spiseværelse i fjerde etasje. Ofte er 
han å se i ivrig samtale med studenter 
rundt et av bordene i kantina.

- Jeg trives i MF- miljøet, og er 
takknemlig for at jeg kan ha dette å 
gå til. Biblioteksfolkcne her er så 
positive og greie. For tiden arbeider 
jeg med en kommentar til Johannes- 
evangeliet. Jeg vet ikke om det blir 
noen bok av det eller ei, det er ikke så 
viktig. Uansett har jeg stort utbytte 
av å arbeide med disse tekstene. 
Kanskje kan noen bibelgrupper fa 
glede av dette en dag?

Familietradisjone blir båret videre. 
I dag er Modalsli sitt barnebarn lærer

Ole Modalsli (87) har 
studieplass på lageret

Billedtekst: Ofte er Ole Modalsli å se i ivrig 
samtale med studenter i kantina. Fra 
venstre: Bjorn Erik Bentzen, Roald 
Eskildsen og til boyre Egil Elling Ellingsen.
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Har du fått

Per Arne Dahl
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Feil om Misjonshøgskolen
I artikkelen på side 1 1 i forrige nr. av Lys og Liv (4/00) har Misjonshøgskolen 
(MHS) reagert på setningen "En tilsvarende nedgang (på teologistudenter) har 
gjort seg gjeldende på Misjonshøgskolen og Teologisk fakultet”. Selv om det er rett 
at det totale tallet på teologistudenter har sunket i lopet av 90-tallet. påpeker MHS 
at denne utviklingen ikke har vært merkbar for deres vedkommende. Lys og Liv 
beklager feilen.

du inni deg? Jo, ganske 
sikkert en mann over 50. 
Her må alle ta et tak for å 
få fram positive forbilder 
for kvinnelige studenter.

Hvorfor velger studen
ter å studere kristendoms
kunnskap og teologi? 
Både blant alle nye og 
blant nye teologistudenter 
svarer henholdsvis 40% 
og 46,2% at det var fordi 
faget er spennende. Blant 
alle nye studenter høsten 
2000 er det så mange som 
20% som svarer at de 
valgte å ta dette studiet 
for å gå over til teologis
tudiet. Dette samsvarer 
sånn noenlunde med at 
det er 8% som oppgir 
teologi som målsetting for 
studiene på MF og 14% 
som oppgir presteutdan
ning som målsetting.

På spørsmål om hva 
som var siste stopp før 
teologistudiet er det inter
essant å merke seg at vi 
rekrutterer flest jenter fra 
eget mellomfag, og flest 
gutter utenfra. Det er 
positivt i forhold til at 
MF onsker å motivere 
kvinner til å studere teo
logi. Men det sier også at 
det utenfor MF ikke er 
mange kvinner som soker 
hit. Er MFs profil utad 
for utydelig? Velger kvin
ner helst TF framfor MF, 
fordi de ikke tror de er 
velkomne her? Dette er 
spørsmål vi må arbeide 
videre med.

en oppfordring 
om å bli prest?
Mange færre 

§ kvinnelige enn 
mannlige stu- 

| denter på MF 
har blitt oppfor
dret av noen til 
å bli prest.
Det er som vanlig gjen
nomført to spørreunder
søkelser ved MF denne 
høsten. Den ene tar for 
seg nye studenter på MF i 
helhet og den andre tar 
for seg nye teologistuden
ter på MF.

MF har i stadig sterke
re grad utviklet seg til å 
bli et Østlandsfakultet. 
55% av de nye studente
ne er fra Oslo og 
Østlandet for øvrig, og 
tilsvarende 46,2% av de 
nye teologistudentene er 
fra samme område. 
Utover det er det særlig 
Sørlandet og Vestlandet 
som gjør seg gjeldende. 
De utgjør 30%.

Mange har blitt opp
fordret til å bli prester. 
Blant alle nye er det 49% 
som svarte ja til dette. 
73,5 % av mennene har 
blitt oppfordret til å bli 
prest, men bare 27,5% av 
kvinnene. Dette viser at vi 
alle har en jobb å gjøre 
med å oppfordre kvinner 
til å bli prester. Lukk 
øynene og tenk på ordet 
prest: Hva slags bilde ser

Per Arne Dahl slutter på MF
■ Amanuensis Per Arne Dahl (bildet) slutter 
i sin deltidsstilling 1. februar 2001. Han har 
vært ansatt på MF siden 1990. De siste 
årene har han hatt en 25% stilling med 
ansvar for seminaret -Personlig og pastoral 
identitet».
■ Hilde Kristin Gresbakken har fatt fast 
stilling som konsulent i studentekspedisjo
nen. Hun hadde først et vikariat. Elin 
Finnseth Sæverås har sagt opp sin stilling 
samme sted.
■ Førstekontorfullmektig Turid Julien i 
økonomiavdelingen sluttet 1. oktober i år.
■ Prosjektleder for studentrekruttering, 
stud.theol. Asle Rossavik, slutter 1.januar 
2001 etter å ha vikariert i stillingen i 16 
måneder. Cand, theol. Line Henriette Holten Hjemdal begynner i 
denne stillingen fra samme dato.
■ Studentprest Cecilie Jørgensen Strømmen har fatt innvilget per
misjon fra sin stilling, foreløpig for ett år fra 1. desember 2000.
■ Vaktmester Viggo Roksvåg har fatt ny stilling og slutter på MF 1. 
januar 2001.

Studentsøkning på det jevne
Dei er alltid betydelig færre som soker til MF om høsten enn 
om våren. Studieveilederne mekler at 18 har meldt overgang 
til teologistudiet, mens 44 har søkt opptak til grunn-, mellom- 
cller hovedfaget. På Praktikum har 13 meldt seg til vårens kull. 
Vidercutdanningsstudiene har senere søknadsfrist.
Dette er på det jevne for teologistudentenes vedkommende og 
I raktikum, mens det ligger litt under normalen for de øvrige 
studiene. Det kan bli små justeringer på disse tallene.

Eine Messe fur Opa
1 min tid på fakultetet, rundt 1970, var ikke okumenikk det mest påaktede 
tema og katolikkene fikk gjennomgå. Dissentere var heller ikke bra. Nå bor og 
arbeider jeg i et land der det katolske nærvær er bastant. I tillegg er de luther
ske kirkene mange og delvis oppsplittet, så kirkelig samarbeide med egne og 
andre konfesjoner er helt nødvendig her i Luthers hjemland.

Forleden dag klarte jeg å miste PM'en min, kalenderen med alle avtaler og 
viktige notater. Jeg lette alle tenkelige steder, men den var borte.
Sa fikk vi melding om at kalenderen var funnet, og jeg stilte opp på den nevnte 
adressen. Det var et PR-byrå med en masse effektive unge mennesker og sjo- 
mannspresten folte seg noe utenfor i ryggsekk, norsk vindjakke og svkkelklyper. 
Men Frau Schlesinger var et ungt og vennlig menneske, og hun hadde funnet 
kalenderen på fortauet rett utenfor. Lammet av glede og takknemlighet frem
sto nok mitt tilbud om betaling som upassende, men mitt tysk er ennå noe 
upolert. Jeg takket så godt jeg kunne og fikk tilbake det jeg hadde mister.

K1 22 samme kveld ringte Jamen igjen. Det var jo så at jeg hadde tilbudt 
betaling. Nå hadde de tenkt på saken og hun hadde fortalt sin familie om hen
delsen. De hadde kommet ril at det måtte våre et tegn fra Gud at hun skulle 
hjelpe en prest på selveste Allehelgensdagen. Om jeg som vederlag kunne tenke 
meg å lese en messe for Opa, for hennes avdode bestefar?
Jeg måtte jo svare som sant var at jeg var en evangelisk prest. Men det gjorde 
ingen ting, for de var katolikker og trodde på dette allikevel. Mot et sant 
slående argument hadde jeg lite å stille opp.

Tidlig neste morgen tente jeg lysene på alteret i Victoriafbrsamlingens kirke
tom og ba for levende og døde i familien Schlesinger, og mediterte over livets 
alvor for oss alle.

På den ene siden kan man si at det er godt det er langt til mine foresatte i 
Bergen. På den annen side opplevde jeg et glimt av nærhet med disse mennes
kene som bekreftet noe for meg om kristent fellesskap på tvers av konfesjonelle 
grenser.

Karl Richard Thuve, norsk prest i Berlin



22111310

I Kaster dere peouger?

I;

Folkets FramtidH

I

En politisk ukeavis med kristent grunnsyn •y.

<

in

V

VÅG STILLHETEN

www.tapir.no/forlag

jJlJ

MeinisiiFtiisj
ATELIER NORSK BRODERIDESIGN

Neste nr. av Lys & Liv kommer febr. 2001

AnnonserSide 14

H

i

KIRKEBEKLEDNING
Albaer for prester, kateketer og 
diakoner. Liturgiske drakter for 

klokkere. Tjenesteskjorter i 
100% bomull for kirkelige 

ansatte.

Må kirkehistorien 
skrives på nytt? 

Hans P. Pedersen 
2000 år med Den Hellige Ånd 

Heftet 403 s. Kr. 149,-

Postboks 453, Sentrum 0104 Oslo - tlf. 23 10 28 20 
e-post red@folketsfiramtid.no

KIRKEBEKLEDNING
Tlf. 71531334 
6635 Meisingset

PRESTE- OG 
KIRKEUTSTYR

Oppland Fylkes 
bygdeutviklingspris for 1998! 
2967 Lomen Tlf / fax 61 34 39 99

BRODERIKUNST 
på alle typer 

KIRKETEKSTILER

Sa&ite ,4/S
KIRKETORGET

0“-erpO5«r 
FotSi.C 
ntotr og 
prtsMasser

OLSEN NAUEN 
KLOKKESTØPERI 
Boks 2035 3103 Tønsberg 

tlf. 33 35 90 40 
Klokker - Ringemaskiner 

Service

Santalmisjonen 
tjener penger på salg av 

brukte frimerker ag postkort. 
Vis omtanke for misjonen. 
Spør oss om å få tilsendt 

en samleeske soil «an henge 
på kontoret eller i hjemmet 

Tlf: 22 57 86 00.

I lOOkje Z 
r«Je**fL' Prest.

•- ’ ■ • ;

kjOto' -40* « 
Rer» forWefcge 
storfananter

=
S 
E

j?
GJ 
cn 
co 
2 
2

S«/Ort»r 11 Prest. 
da«on. kateket og 
kantor Ber» for
ske 3» farger 
1100’. bom.i e“< 
ptfj ester, tøjmuil

i
i 
i

Broderikunster 
Anne Landsverk 

M.N.K.
Inkognitogt. 4, 0258 Oslo, tlf. 22 56 02 82

Welhavensgt 10.0350 Oslo 
Tlf 22 46 91 48 
Faks 22 46 91 37 
e-mailsavileSonline.no

liw.i-rg 
lAsto» foret og 
vrpeegnert Hette 
kan cgsJ levres

[■

I
VI er totalleverandor innen preste- og kirkeutstyr. Ta kontakt for kataloger og priser

Nattverd- og 
sogrxD-idsett 
Flere størrelser

Vi leverer a’t 
innen kirtesoV

Den norske Santahnisjon

Kr. 350-
Bidrag til belysning av 
forholdet mellom folkereligiositet, 
nyreligiøsitet og kristen tro

Lysglober i smjem 
Flere varianter og pns- 

r klasser Gjt.g'ober fra 
kr 7 500 
NYHET:
Bordgfobe kr. 2.450 
Td g’obene har vi 
lyskasse med bosse. Vi 

har store staker l.l dåps- og påsketys

zJevstogo
Spesiallaget:

■i )| Tepper, lopere.
kyrkjetekstiler

Lysmans.ett
> plast B;ig 
forsikring mot 
rennende lys.

f TT?-' 1 p,05esi°ns- A.Bfe #
Bl™ kX

Korkjpp* Mjrg* 
mode"er og stoff- 
varianter. Be om 
pdstftud og 
stottprøver

Stolaer tit Prest og 
j || diakon: Applikerte elter
■ Q når.dbtoderte. Mange 
I I stotharunter cg pns-
> ■ «asser Enkel el’er vend-
■ I bare modeller. V. tur
■ ■ symbo'overs'kt over 
Lj U godkjente symbo'er

2000 .Ir 
med Dén I telligc And

nm«r. rki «sen

Vi forer også:
* Salmesilfer • Stearinlys til lysglobe. 

dåp og aller. Alle kurante modeller.
• Kontakt oss for stolfprover og symbolforslag

Messehagel* Vi le.erer app’ «erte forrde 
messehagler med stola fra kroner 
6 000.- Vi har også hlnøvevede og 
håndbroderte messehagler Spor oss om 
t gassede antepend um. prekestol- og 
leseputtkWe Vi lager komplette t bjd 
med symbolforslag i a' e farger Vi har 
over 20 stoHvar anter å t iby

A Ta tid til retreat
/|\ IOM,\SCiARI)l N.I796KORNSJØ 
/ \ Hl 69197820-Fax 69197894 
‘ 1 1 e-post: toinasgardeiFrr c2i.net
S WDOM RI IRI-ATSI-N l l:R

2685 GARMO 
ill 61212745 - fax 61212189 
c-post: sandom n online.no

http://www.tapir.no/forlag
mailto:red@folketsfiramtid.no
mailsavileSonline.no
c2i.net
online.no


fe.

l N N IDE

MEDIA ØSTARKTRYKKasJ
• Scanning

Her skulle det stall el 
“slagord" som forteller 
om oss. Men vi hadde 
så mange gode lorslag 
at vi klarte ikke å 
velge. Vil du hore noen 
av dem er det bare å ta 
kontakt med vår 
salgsiet Lars Malmberg.

at 
ta

HVOR GJØR DU DINE 
JULEINNKJØP?

Vi gir deg gode ideer og 
mye inspirasjon og 

framfor alt: Mye av den 
gode stemningen 

Åpningstider f.o.m.
27.11: 10- 18.Torsd.10- 19 

Lørd. 10 - 15

O^V
BOKHANDEL A S 

AKERSVN. 14, 0177 OSLO

«II

■■

Tlf 69 89 83 00 • Fax 69 89 83 55 • E-mail: epost@aj±trykkeHetnp

■

— Er det et mål for nettverket at staten 
skal dekke absolutt alle utgifter ?

- Nei. Nettverkets medlemmer er inn
forstått med at de må dekke en del av 
kostnadene selv. Dette gjøres da også

TØLSTAD 
K-J BEGRAVELSES BYRÅ

ØååÆ.Jelsiaå

Abildsø - Grefsen - Grorud
Smestad - St. Hanshaugen 

Døgnvakt: 22 79 77 00
Fra den helt enkle - til den mer påkostede gravferd

Fra side 10 (Nytt nettverk):

— Det er en rekke svakheter ved krite
riene for tildelingen. KUF- departemen
tet har oppnevnt et eget utvalg som skal 
se på dette, men utvalgets arbeid lar 
vente på seg. I mellomtiden sliter mange 
av de private høgskolene med altfor lave 
tildelinger i forhold både til studenttall 
og de reelle kostnadene.

Til MF kom Ole Modalsli i 1962. 
Sammen med Nils Helgesen fikk han være 
med å bygge opp Institutt for kristendoms
kunnskap som startet opp i 1967. Av de 
andre bokene Modalsli har begått, er særlig 
boka “Korsets gåte" blitt verdsatt. Den 
handler om betydningen av Jesu dod.

mangelfulle og syndige ved gjerningene er 
tilgitt. Således må for eksempel Apenb. 19:8 
bli lest i lys av Apenb. 7:14.

Fra side 12 (Modalsli):

Vi skulle forkynne begge deler, både rett
ferdiggjørelse ved tro og dom etter gjerning- 
er. 1 il slutt opplevde jeg at det lammet meg 
som lærer.

— Med et Hallesby- stipend reiste jeg til 
Erlangen der jeg begynte å studere hva 
Martin Luther hadde skrevet om dette. 1 
lopet av en måned oppdaget jeg at dette var 
■ uthers problem nr. 1. Han hadde en veldig 
skrekk for hva som ville skje på den ytterste 
1 i.:lns. 'A,051 at tr°srettferdigheten 
også ville gjelde på dommens dag. Det visste 
jeg jo fra for, men nå ble det nvtt Og så fikk 
jeg ese Luthers forelesninger over 1. 
Johannes brev. Her er det tale om frimodig- 
hei på dommens dag også ved kjærligheten 
og dens gjetninger, under nåden, idet det

av 
er nå 

representert både i Norgesnettrådet og i 
Norgesuniversitetet (nettbasert under
visning). Å få observatørstatus i 
Universitets- og høgskolerådet er en klar 
målsetting. Ti! nå har de private sittet på 
gangen når viktige utdanningspolitiske 
spørsmål har blitt drøftet.

- Vi representerer en stor faglig bred
de, og vi har mye å bidra med. Sammen 
er vi sterkere enn noen gang. 
Utdanningsmyndighetene og de statlige 
institusjonene gjør klokt i å regne med 

bl.a ved oppdragsforskning, skolepenger oss, slutter Lars Østnor.
og i MFs tilfelle ved gaveinntekter. En 
illustrasjon på hvor uforutsigbart 
arbeidsvilkårene er for de private er årets 
statsbudsjett. Regjeringen foreslo der 
nye kriterier for tildeling som gjør at 
flere av de private faller dårlig ut. Dette 
blir så vilkårlig og uforutsigbart at det er 
vanskelig å kunne drive langsiktig plan
legging og fagutvikling.

Lobby- virksomhet
Nettverket har ikke holdt seg i ro etter 

at statsbudsjettet ble lagt fram. 
Arbeidsutvalget har “lobbet' overfor 
KUF- komiteen på Stortinget, kan 
Østnor bekrefte.

- Vi ble tatt godt i mot. Heldigvis 
medfører budsjettforliket i Stortinget at 
Nettverket har fatt gjennomslag for sitt

Disse dyrekjøpte erfaringene forte fram 
til doktoravhandlingen i 1963: “Das Gericht 
nach den Werken" (Om dom etter gjerning- 
er). Dette er også noe av det vesentligste i 
boken "Evangeliet — Guds kraft til liv" fra 
1995.

— Det var en veldig hjelp, men ordene om 
dommen sto der likevel, forteller Modalsli. - 
Det som virkelig hjalp var da jeg fant fram til 
Luthers forelesninger over 1. Johannes brev. 
Her slår Luther fast at dommen etter gjet
ninger er en virkelighet, men da slik at gjer
ningene forstått som troens frukter vil være 
under nåden - også på dommedag. 
Gjennom dette fant jeg fram til det som er 
blitt mitt liv, så å si: Jeg er totalt under 
Herrens nåde - også på dommedag. Festligst 
er dette uttrykt i Johannes åpenbaring 19:8 
der det står at det hvite lin er de helliges rett
ferdige gjetninger. Alt er av nåde.

Repro • Fortrykk • Design • Trykk • Ferdiggjoring

- En veldig viktig grunn til at det måtte 
gjøres noe med våre synder er Guds tanke 
for dem som syndene våre går ut over. Gud 
kan ikke ganske enkelt tilgi uten tanke på 
dem som blir skadet. Når Kristus tilgir og 
soner så gjor han det ved å ta syndene på seg. 
Det gjor han i medynk med dem som ble 
rammet og i barmhjertighet med dem som 
gjorde det. En rett forkynnelse av dette vil 
forløse ansvar for vår neste, slutter Modalsli.

krav om en økning til de private høg
skolene med ca. 30 mill, kroner.

Østnor understreker samtidig 
KUF- departementet ser ut til å 
Nettverket på alvor ikke bare som en 
pressgruppe, men også som en bidrags
yter f.eks. i revisjonen 
Privathøgskoleloven. Nettverket
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motreformasjon og barokk, det moder
ne Italia og ’det tredje Roma’. Det bak
grunnsstoff som er samlet inn her skal 
berike undervisningen og fagarbeidet 
ved fakultetet i tiden som kommer.
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FORSIDEBILDET: Studentene har valgt nye tillitsvalgte og her ser du dem høyt 
og lavt, klare til innsats for MF. Fra venstre rundt stigen: Audun Scebo 
(leder av Miljøutvalget), Jorn Varhaug (repr. i fakultetsrådet), Håvard Siethre 
(studentsekretar) og Sveinung Enstad (leder av Fagutvalget).
Under stigen: Hilde M. Brekke (leder av Studentrådet) og til hoyre 
Elisabeth Lovlien (nesteleder i Studentrådet).

Lærere på 
studietur

ill 11 l j

Menighetsfakultetet
Lys og liv
MF Ti,Ly
2000 Årg. 66 Nr 5
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Her sees MF- larerne ved inngangen til Colosseum. Her diskuterte man blant annet om 
Colosseum var martyrenes sted, de kristne martyrtradisjonene i Roma, og hvordan de første 
kristne ble oppfattet de tre forste århundrene.

kjennskap til var: De første kristne i 
Roma, keisertidens Roma og den filo
sofiske og religionshistoriske scene, 
katakombene, innskriftene og den 
kristne kunstens fremvekst, fornyelses- 
bevegelser i romerkirken, rennesanse,

Faget KRL (kristendomskunnskap med 
religions- og livssynsorientering) har 
blitt en veldig spennende og viktig 
utfordring for MF i de senere årene. 
Lesere av Lys og Liv vet at mange stu
denter ved fakultetet har fått være med 
på den fagutviklingen som er skjedd 
her - både som ordinære studenter og 
som videre- og etterutdanningsstuden- 
ter. Det er her MF nå har sitt klart stør
ste studenttall.

I læreplanene både for grunnskolen 
og videregående skole i faget er det en 
mengde elementer som knytter til byen 
Roma, både til den forste og den sene
re kristne historie der, og til kunsthisto
rien. Derfor gjennomførte 15 lærere, 
stipendiater og ansatte en faglig studie
tur til Roma og Assisi 23.-29.septem
ber, sammen med forskningsleder Nils 
Aksel Rosæg. Det ble en kort, men vik
tig tur hvor deltakernes forskjellige fag 
fikk belyse hverandre og danne et tverr
faglig prosjekt. Formålet med turen var 
å stimulere det faglige og forsknings
messige arbeid ved studieløpet, og å se 
på hva dette kan skape fremover.

Blant temaene deltakerne fikk


